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Opening en vaststelling agenda  
De vergadering vindt plaats via teleconferentie. Alle NCad-leden nemen deel. 
Tevens nemen de algemeen secretaris, drie medewerkers van het NCad en de 
communicatieadviseur deel.  
 
 
Mededelingen 
De voorzitter geeft aan dat er recent veel activiteiten hebben plaatsgevonden 
waar het NCad een stevige rol heeft vervuld, zoals het Harry Bom Beraad, de 
Technische Briefing en het Algemeen overleg in de Tweede Kamer. Tijdens deze 
NCad-vergadering vindt het overleg plaats van de Zwitserse Dierenbescherming 
waar het NCad middels een film haar boodschap m.b.t. proefdiervrije innovatie zal 
uitdragen. 
 
 
Mogelijk of schijnbaar conflicterende activiteiten en activiteiten van belang voor 
het NCad 
Het betreft geen directe conflicterende activiteit maar Monique Janssens geeft aan 
dat ze de training voor het organiseren van een Helpathon heeft gevolgd zodat ze 
ook in Utrecht Helpathons kan gaan organiseren. 
 
Technische Briefing van 5 november en Algemeen Overleg van 12 november in de 
Tweede Kamer 
De voorzitter blikt terug op de Technische Briefing en het Algemeen Overleg over 
dierproeven. De NCad-leden zijn zeer tevreden met hetgeen in de Technische 
Briefing is besproken en het NCad heeft zich daar uitstekend geprofileerd. Ook zijn 
ze zeer positief over hetgeen is gezegd tijdens het Algemeen Overleg. 
In het verlengde daarvan komt naar voren dat het wellicht goed is om weer met 
het RIVM regulier contact te hebben en bijvoorbeeld de actielijn uit TPI inzake 
regulatoir onderzoek met hen te bespreken. 
Ook wordt aangegeven dat het transitieadvies uit 2016 een nieuwe impuls en 
actualisering verdient. Dat zal waarschijnlijk in 2022 kunnen worden 
vormgegeven. 
 
Vergaderdata 
De data voor de vergaderingen van 2021 worden besproken. De aanpassingen 
worden door het Bureau doorgevoerd waarna deze kunnen worden vastgesteld. 
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Een NCad-lid heeft overleg gehad met de Europese Commissie en doet daarvan 
verslag. Punten die aan de orde zijn gekomen tijdens het gesprek zijn; het ECVAM 
rapport, de rol van het NCad bij een 3R-centrum en de Europese samenwerking 
tussen de NC’s. 
Inzake het ECVAM rapport ziet de Europese Commissie geen directe rol voor 
zichzelf en verwijst naar de drie webinars die ECVAM daarover heeft gemaakt. 
Tevens zal het onderwerp nog op de NCP meeting van 17 november aan de orde 
komen. Wat betreft een 3R-centrum geeft de Europese Commissie aan dat er een 
koepel van 3R centra bestaat. De leden daarvan zijn zeer verschillend qua 
inbeddingen in betreffende organisaties. Het is van belang om te kijken naar de 
constellatie van een land om de behoefte daarop vervolgens af te stemmen. 
Inzake de samenwerking tussen NC’s geeft de Europese Commissie aan dat er 
voorlopig geen gezamenlijke bijeenkomst wordt georganiseerd. Onze benadering 
van bijeenkomsten in kleinere of bilaterale samenstelling kan ze wel omarmen. 
Ook geeft ze aan te hopen dat andere lidstaten, in navolging van NCad, meer 
gebruik maken van CIRCABC.  
 
De Europese Commissie is momenteel de herziening van de Wet op de 
Dierproeven aan het voorbereiden. 
 
Heidag 
De voorzitter leidt het onderwerp in en vraagt aan een lid dat niet aanwezig kon 
zijn of hij nog zaken zou willen aanvullen. Daarbij geeft het betreffende lid aan 
met name de interacties met onderzoekers een belangrijke focus te vinden. Het 
verslag wordt geactualiseerd op basis van de gemaakte opmerkingen . 
 
Geactualiseerde documenten 
Een drietal documenten wordt besproken; het bestuursreglement, het protocol 
werkafspraken en Taakopvattingen en werkwijze. Vooral het laatste document is 
aanzienlijk gewijzigd ten opzichte van de vorige versie. Alle documenten zullen in 
de vergadering van december nogmaals aan de orde komen met daarin de 
commentaren verwerkt, waarna ze kunnen worden vastgesteld en daar waar van 
toepassing, ondertekend. 
 
Jaarplan 
De algemeen secretaris geeft een toelichting en is blij met de basis voor het 
jaarplan dat tijdens de twee Heidagen tot stand is gekomen. Er wordt waardering 
uitgesproken voor hetgeen voorligt. Zoals zichtbaar, is er voor 2021 krapte qua 
capaciteit en zullen keuzes gemaakt moeten worden in de werkzaamheden die 
kunnen worden opgepakt. Er ligt derhalve een voorstel waarin een prioritering is 
aangegeven. Ook is de vraag of rekening gehouden moet worden met de 
herziening van de Wet op de Dierproeven en welke rol het NCad daarin wil gaan 
spelen. Het Bureau zal dit nagaan bij LNV. De streefbeelden zouden wat 
prominenter in het jaarplan naar voren mogen komen, aangezien dat een 
werkwijze is die door het NCad is geïntroduceerd en zal blijven worden 
geëntameerd. Ook zullen de contacten met onderzoekers steviger in het jaarplan 
naar voren moeten komen als één van de stakeholders. En zal er op internationaal 
gebied gewerkt moeten blijven worden aan kennisdeling. Het NCad zal met DALAS 
contact opnemen en trachten met deze belangrijke partner regulier in contact te 
treden. Om toch de ambitieuze doelen van het NCad te kunnen bereiken, zal nog 
gekeken worden naar andere manieren om capaciteit te genereren, zoals inhuur, 
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het werven van een trainee, partnerships of de inzet van studenten. Aan het 
jaarplan wordt het vormen van een landelijk consortium nog toegevoegd in het 
kader van het stimuleren van proefdiervrije innovaties. De voorzitter heeft hierbij 
een prominente rol. Ook zal gekeken worden of het onderwerp ‘ongerief en 
proeven waar we vanaf willen’ toch al in 2021 kan worden opgepakt. 
Er is behoefte aan een doorkijk naar de komende jaren. Dat zal in januari worden 
geagendeerd.  
In de vergadering van december wordt het aangepaste jaarplan ter accordering 
voorgelegd waarbij de communicatiestrategie als bijlage wordt toegevoegd. 
In de vergadering van december zal ook een notitie worden besproken met 
betrekking tot eventuele uitbreiding van het NCad.  
 
Advies Covid-19 
De adviesvraag inzake Covid-19 is ontvangen. De minister van LNV heeft hierover 
ook gesproken tijdens het Algemeen Overleg Dierproeven van twaalf november. 
De brief die als reactie op de adviesvraag van de minister voorligt zal met een 
enkele toevoeging spoedig worden opgestuurd.  
De NCad-leden geven aan waar bij deze adviesvraag rekening mee gehouden 
dient te worden en wat noodzakelijk is om op te starten. Zo is het vormen van 
een netwerk erg belangrijk en het opstellen van soort klankbordgroep waarbij 
enkele stakeholders worden genoemd die benaderd zullen worden. Tevens wordt 
een dwarsverband gelegd met de tweede adviesvraag die voorligt, namelijk de 
parallelstudies. De twee verantwoordelijke NCad-leden hebben samen het de 
verantwoordelijke medewerker van het Bureau al enig voorwerk verricht en zullen 
op korte termijn met enkele keyplayers afspraken inplannen om zo spoedig 
mogelijk een concretiseringslag te kunnen maken. De minister verwacht in maart 
een tussenrapportage. 
Op basis van hetgeen is besproken zal een plan van aanpak worden opgesteld dat 
in de vergadering van december zal worden voorgelegd. 
 
Advies Parallelstudies 
In dezelfde brief waarin de minister van LNV een adviesvraag stelt over Covid-19 
heeft zij ook een vraag gesteld over het uitvoeren van parallelstudies. Deze vraag 
heeft enige overlap met Covid-19, mede gezien er recent een call is uitgegaan 
vanuit ZonMw voor het uitvoeren van parallelstudies m.b.t. het Covid-19 
onderzoek. Het NCad zal deze adviesvraag echter breder trekken dan alleen het 
Covid-19 onderzoek. Gewaakt dient te worden voor polarisatie van onderzoekers 
die al dan geen diermodellen gebruiken. Het is van belang om de verbinding te 
zoeken met de onderzoekers; dat wordt door het NCad nogmaals onderstreept. 
Twee NCad-leden zullen voorlopig de verantwoordelijkheid nemen om samen met 
een medewerker van het Bureau het plan van aanpak vorm te geven. Het 
onderwerp zal in de vergadering van december terugkomen. 
 
Verslag vorige vergadering 
Het verslag wordt goedgekeurd.  
 
Actielijst 
M.b.t. de Synthesis Of Evidence (SOE)voor zebravissen is het zoekprofiel 
opgesteld en goedgekeurd en kan worden gestart met de actuele search op basis 
van titels en abstracts. 
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Rondvraag 
Het filmpje dat naar de Zwitserse dierenwelzijnsorganisatie is gestuurd kan ook 
voor andere doeleinden worden gebruikt mits enkele deadlines worden verwijderd. 
 
Er wordt nog een opmerking gemaakt over het feit dat de afdeling waar Syrcle 
onder valt, de financiering voor Syrcle heeft ingetrokken, echter in het Algemeen 
Overleg Dierproeven is er stevig voor gepleit dit terug te draaien, gezien het 
belang van Syrcle voor het uitvoeren van SOE’s. 


